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Plats och tid A-salen, Guldsmeden, torsdagen den 1 september 2016, klockan 09:00-14:40. 
Ajournerat för lunch klockan 12:00-13:00. 

Beslutande Ledamöter 

Gerd Olsson (S), ordförande 
Björn Forsling (S), 1:e vice ordförande 
Mats Persson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Fredrik Dahlström (S) 
Nanok Stagnell (MP) 
Jim Larm (S) 
Sofia Högström (V) 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Jonas Holm (M) 
Agneta Palmqvist (M) 
Jari Ropponen (SD) 
 

Ersättare 

Edward Mika (S) 
Lena Hallqvist (S), § 77-85 
Erika Stenlund (C) 
Petter Pettersson (M), § 76-78 
Peter Åkerström (KD), § 76-78 

 
 

 

Övriga närvarande Sekreterare Carina Nylander, tf förvaltningschef Marina Nord-Öberg, verksamhetschef 
Annika Gabrielsson § 76, 80,verksamhetschef Elisabeth Bäckström § 76-77, 82, 
förvaltningsekonom Jennie Svensk § 77-78, lokalsamordnare Stefan Jonsson § 79, 
lärare Mea Larencranz § 83. 

Justerare  

Justeringens plats och tid Lärkontoret måndag 12 september 2016, klockan 16:00. 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer 76-85 
 Carina Nylander  

 Ordförande 

  

 Gerd Olsson  

 Justerare 

  

 Lotta Beiersdorf  
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2016-09-01 
Datum då anslaget sätts 

upp 2016-09-13 Datum då anslaget tas ned 2016-10-05 
Förvaringsplats för 

protokollet Lärkontoret 
 

Underskrift 
  

 Carina Nylander  
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§ 76 Dnr 2015-000090 610 

Rapportering av kränkande behandling 

Lärandenämnden beslutar 

att i fortsättningen lämnar verksamhetscheferna en rapport till lärandenämnden en 
gång varje kvartal om förekomsten av kränkande behandling.  

Sammanfattning 

Vid Skolinspektionens tillsyn våren 2014 fick kommunen förläggande att se till att 
huvudmannen kontinuerligt får in anmälningar från förskolechefer och rektorer 
om kränkande behandling av barn och elever. Huvudmannen ska i förekommande 
fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 
behandling i framtiden. Verksamhetscheferna har sedan februari 2015 rapporterat 
förekomst av kränkande behandling inom förskola, grundskola, grundsärskola och 
gymnasiet vid varje sammanträde i lärandenämnden. 

Annika Gabrielsson, verksamhetschef för förskolan, Elisabeth Bäckström, 
verksamhetschef för grundskolan och grundsärskolan redovisar fysiska, psykiska 
och verbala kränkningar för maj månad inom förskola, grundskola och 
grundsärskola samt de åtgärder som har vidtagits. Urban Wickman, 
verksamhetschef för Bromangymnasiet och vuxenutbildningen, redovisar fysiska, 
psykiska och verbala kränkningar inom Bromangymnasiet.  

____ 
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§ 77 Dnr 2016-000071 600 

Framtida skolutveckling i Hudiksvalls kommun 

Sammanfattning 

Vid sammanträde 7 december 2015, § 141, beslutade lärandenämnden att tillsätta 
en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur. PwC fick uppdraget 
att genomföra utredningen. Utredningen skulle visa om en förändring av 
skolstrukturen bidrar till en hållbar skolstruktur.  

Vid sammanträde 28 april 2016, § 41, presenterade PwC slutrapporten för 
lärandenämnden. I slutrapporten redovisade PwC två alternativa förslag för den 
framtida skolstrukturen. Vårdnadshavarna bjöds in till informationsträffar om 
utredningen. Lärandenämnden diskuterade slutrapporten och förslagen vid 
sammanträdet 26 maj 2016 och arbetsutskottet diskuterade frågan vidare vid 
sammanträde 1 juni 2016. Arbetsutskottet konstaterade att ingen förändring 
kommer att göras inom skolstrukturen i Hudiksvalls kommun inför 2017. 
Arbetsutskottet och lärandenämnden kommer dock att fortsätta arbetet utifrån 
delar av utredningen.  

Vid sammanträde 16 augusti 2016 enades arbetsutskottet om att arbetsnamnet för 
ärendet ändras till framtida skolutveckling Hudiksvalls kommun. 

Arbetsutskottet har gett förvaltningen i uppdrag att komplettera utredningen under 
hösten 2016. Vid dagens sammanträde redovisas bland annat reviderade 
siffermaterial och de ekonomiska konsekvenserna om förvaltningen utgår från 
utredningens förslag att rektor ansvarar för en skolenhet samt förstärkning inom 
elevhälsa och administration. En utökning med 15,39 tjänster skulle innebära en 
kostnad för förvaltningen på drygt 8,8 miljoner kronor. 

Ett annat uppdrag från arbetsutskottet var rastaktiviteter. Skolorna ska sträva mot 
att ha organiserade aktiviteter för eleverna på rasterna. Vårterminen 2016 
genomfördes två fortbildningsdagar för personal som arbetar på fritidshem eller på 
raster.  

Beslutsunderlag 

PWCs utredning, reviderad i augusti 2016 

____ 
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§ 78 Dnr 2015-000523 042 

Delårsprognos 2016 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar den ekonomiska delårsprognosen 
för lärandenämnden 2016. Prognosen tyder på ett nollresultat men följande 
faktorer kan påverka resultatet: 

• Nämndens åtagande med kommunfullmäktige att höja utbildningsnivån är 

en osäkerhetsfaktor. Undervisningens kvalitet- och kostnadsutveckling 

kommer att påverkas med anledningen av bristen på legitimerade lärare. 

Nämnden kommer att följa utvecklingen av behöriga lärare per skolenhet.  

• Nämnden har fått ett föreläggande efter Norrhälsinge miljökontors 

inspektion. Föreläggandena kommer att åtgärdas men den totala 

kostnadsbilden är inte klar och kan komma att påverka det ekonomiska 

resultatet negativt. 

• Kvantiteterna för grundskolan och fritidshemmen är större än nämndens 

åtagande vilket påverkar grundskolans budget. 

• Elevhälsan har svårigheter att bemanna verksamhet med framförallt 

psykologer, kuratorer och specialpedagoger vilket påverkar verksamheten 

negativ men ger ett överskott i budget.  

• Tillfälliga vakanser inom central administration ger ett visst överskott. 

Detta överskott uppväger de kostnader förvaltningen haft för utökad 

bemanning för att kompensera avsaknad av ett verksamhetsstöd. 

• För det ökade statsbidraget för nyanlända öppnas en mottagningsenhet. 

Detta för att kvalitetssäkra mottagandet men även för att stödja och 

säkerställa en god kvalitet för eleverna i såväl förskola, grundskola och 

gymnasieskola. Lokalerna blir inte klara till skolstarten vilket kan försena 

planerade åtgärder men också bidra till ett överskott i nämnden. 

T f förvaltningschef Marina Nord-Öberg redovisar en bedömning av de 
kvalitativa åtagandena. 

Förvaltningen arbetar vidare med delårsprognosen som kommer att delas ut vid 
nästa nämndsammanträde. 

____ 
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§ 79 Dnr 2016-000222 035 

Medborgarförslag om ett staket runt skolgården vid 

Västra skolan 

Lärandenämnden beslutar 

att medborgarförslaget därmed är besvarat.  

Sammanfattning 

Klass 3-5 på grundsärskolan B vid Västra skolan har genom sin lärare Anna-Britta 
Fjällmyr lämnat in ett medborgarförslag om att de önskar ett staket runt deras 
skolgård på Västra skolan.  

Kommunfullmäktige beslutade att lämnat över förslaget till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut. Tekniska nämnden har tagit upp ärendet men 
konstaterade att de är fel beslutsinstans. Kommunledningsförvaltningen har nu 
skickat ärendet vidare till lärandenämnden för handläggning och beslut. 

Yttrande  

Under hösten 2016 behöver ytterligare dialog ske med verksamheten och en 
fördjupad utredning göras för att ta fram risk- och konsekvensanalys samt 
omfattning av föreslagen åtgärd. Utifrån detta hanteras och prioriteras ärendet i 
verksamhetens årliga drifts- och investeringsbudget. 

Ordförande och rektor kommer att ta kontakt med eleverna i klass 3-5 på 
grundsärskolan B vid Västra skolan för att muntligt informera dem om beslutet 
och vad det innebär. 

Beslutsunderlag 

• Medborgarförslag från klass 3-5 på grundsärskolan B vid Västra skolan via 

sin lärare Anna-Britta Fjällmyr  

• Protokoll tekniska nämnden, 160314 

• Tjänsteskrivelse, 160426 

• Protokoll arbetsutskottet, 160816 

 

Beslutet skickas till  

Klass 3-5 på grundsärskolan B vid Västra skolan 

Rektor Västra skolan 

Kommunledningskontoret 

____ 
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§ 80 Dnr 2015-000780 008 

Motion om HBTQ-certifierad förskola, återremiss 

Lärandenämnden beslutar 

att anta yttrandet till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning  

Andréa Bromhed (MP) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 
Hudiksvalls kommun aktivt undersöker om det finns intresse bland en eller flera 
förskolor att genomgå utbildning för hbtq-certifiering och att i så fall ge berörd 
personal möjlighet till detta.  

Lärandenämnden har lämnat ett yttrande till kommunfullmäktige i ärendet. Vid 
sammanträde 4 april 2016 behandlade kommunstyrelsen ärendet och beslutade att 
återremittera ärendet till lärandenämnden för att se över kostnaden för införande 
av hbtq-certifierad förskola. 

Kostnader för en hbtq-certifierad förskola 

RFSLs hbtq-certifiering handlar om att lära sig om sina och andras rättigheter. 
Utgångspunkten tas i heteronormen och hbtq-frågor. Processen består av två 
parallella spår, där det ena är utbildning och det andra är ett internt arbete. 
Utbildningen omfattar samtlig personal på enheten. Den totala kostnaden för att nå 
certifiering är cirka 350 000 kronor per förskola.  

Vid arbetsutskottets sammanträde 16 augusti 2016 återremitterades ärendet till 
förvaltningen. Förvaltningen föreslår att förskolan får arbeta vidare med frågan i 
den arbetsgrupp som har bildats i syfte att motverka traditionella könsmönster. 
Arbetsgruppen får sedan lämna förslag till om förskolorna ska arbeta enligt RFSLs 
hbtq-certifiering eller enligt någon annan modell.  

Ett resurstillskott för att möjliggöra för verksamheten att kompetensutvecklas 
inom området hbtq påskyndar givetvis processen med att alla förskolor uppvisar en 
enligt Skolinspektionen bra verksamhet. 

Beslutsunderlag 

• Andréa Bromheds (MP) motion, 150917 

• Tjänsteskrivelse, 160427 

• Kommunstyrelsens protokoll, 160404 

• Tjänsteskrivelse, 160427 

• Arbetsutskottets protokoll, 160816, § 69 

• Tjänsteskrivelse, 160823 
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Beslutet skickas till  

Kommunstyrelsen 

____ 
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§ 81  

Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

T f förvaltningschef Marina Nord-Öberg informerar bland annat om: 

Tillsyn 2017 

Skolinspektionen kommer att göra en regelbunden tillsyn inom 
lärandeförvaltningens verksamheter vårterminen 2017. Skolinspektionen kommer 
att skicka ut föräldra- och elevenkäter i september 2016. Senast Skolinspektionen 
genomförde regelbunden tillsyn inom lärandeförvaltningens verksamheter var 
2014. 

Ministerbesök 

Utbildningsminister Gustav Fridolin kommer att göra ett besök i Hudiksvall 27 
februari 2017 för att träffa politiker, tjänstemän och fackliga företrädare från 
regionen. Utbildningsministern vill träffa kommunstyrelsens ordförande och vice 
ordförande, ordförande och vice ordförande i den nämnd som ansvarar för 
förskolan och grundskolan, förvaltningschef med ansvar för förskola och 
grundskola, en lokal representant från Lärarförbundet, Lärarnas riksförbund och 
Sveriges skolledarförbund samt andra större aktörer med ansvar för skolans 
utveckling. 

Lärarlönelyftet 

Lärarlyftets bidragsram för Hudiksvalls kommun är 10,8 miljoner kronor. 
Verksamhetschef och rektorer inom varje skolform bestämmer själva om de vill ge 
flera lärare en lägre löneökning eller om de vill ge färre lärare en högre löneökning. 
Den genomsnittliga löneökningen per månad för de lärare som deltar i 
lärarlönelyftet måste dock ligga på mellan 2500 kronor och 3500 kronor per 
skolform. Förskola och fritidshem får tillsammans dela på 10% av statsbidraget för 
lärarlönelyftet.  

Statsbidrag 

Hudiksvalls kommun kommer att få statsbidrag för kostnader för samordning av 
frågor som rör utveckling av verksamhet för nyanlända elever höstterminen 2016. 
Bidraget är 40% av en heltidstjänst. 

Friskola 

Skolinspektionen har godkänt Monitorskolan AB som huvudman för en 
grundskola med årskurserna 4-9 i Hudiksvalls kommun. Utbildningen får starta 
efter den 30 juni 2017. Förvaltningschef Ingela Rauhala kommer att ha en träff 
med rektorn för Monitorskolan. 
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§ 82   

Korta frågor 

Lärandenämnden beslutar  

att uppdra till förvaltningen att göra en översyn hur grundskolornas samrådsmöten 
fungerar, samt 

att lämna ett förslag till hur det bör fungera i framtiden. 

Sammanfattning 

Korta frågor 

Vid lärandenämndens sammanträde 26 maj 2016 ställde Jim Larm (S) en fråga om 
vad självförvaltningsråden i våra grundskolor har för syfte. Vilket inflytande har 
vårdnadshavarna i de skolor som har självförvaltningsråd. Lärandenämnden får 
väldigt få skriftliga rapporter från befintliga självförvaltningsråd. Eller finns det en 
möjlighet att det hålls möten i självförvaltningsråden och att minnesanteckningarna 
inte skickas in till lärandenämnden.  

Vid dagens sammanträde besvarar verksamhetschef Elisabeth Bäckström frågorna. 
Inom grundskolan ska det finnas ett eller flera forum för samråd med eleverna och 
vårdnadshavarna. Inom grundskolorna i Hudiksvalls kommun finns tre olika 
former för samråd: Självförvaltningsråd, föräldraforum och föräldraråd. Från 
mötena finns anteckningar men ibland har de inte blivit inskickade till Lärkontoret.   

Agneta Palmqvist (M) undrar hur många obehöriga lärare det finns i de kommunala 
skolorna från förskoleklass upp till gymnasiet. Ett av uppdragen som 
arbetsutskottet har lämnat till förvaltningen är att redovisa antalet behöriga lärare 
per skola till nämnden varje kvartal. Förvaltningen kommer att lämna första 
redovisningen vid lärandenämndens sammanträde 29 september.  

Utbildning förtroendevalda 

Ledamöter och ersättare får låna boken Grattis du är förtroendevald. Vid 
lärandenämndens planeringsdag 3 oktober 2016 följer vi upp innehållet i boken.  

____ 
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§ 83  

Internationalisering Bromangymnasiet 

Sammanfattning 

Bromangymnasiet deltar sedan tjugo år tillbaka i ett flertal internationella projekt 
och utbyten. Det ger personalen omvärldsperspektiv och kollegialt lärande för 
skolutveckling. Det ger eleverna möjligheter till utlandspraktik, språkresor, 
studieresor och övriga utbyten. Några av de länder som Bromangymnasiet har ett 
samarbete med är England, Italien, Spanien, Frankrike, Polen, Tyskland, Tanzania 
och Sydafrika. 

Mea Larencranz arbetar på Bromangymnasiet med internationaliseringen. Det 
innebär bland annat att söka medel till olika projekten vilket mestadels görs hos 
EU. Nya projekt för i år är: 

• Hotell- och turismprogrammet har ett projekt inom kulturturism med 

Italien, Grekland, Frankrike och Bulgarien. 

• Naturvetenskapliga programmet har ett projekt med Norge, Irland och 

England för hållbart fiske och kunskap om haven. 

• Teknikprogrammets elever har möjlighet till yrkespraktik utomlands under 

år 3. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 84  

Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

 Dnr 

1 Från kommunfullmäktige: 2015-002-100 

Protokollsutdrag 2016-05-23 § 101, 

Val av ersättare i lärandenämnden efter   

Cecilia Natander (C) som entledigats 

2 Från kommunfullmäktige: 2016-306-007 

Protokollsutdrag 2016-05-23 § 95, 

Hantering av revisionens granskningsrapporter 

3 Från kultur- och fritidsnämnden: 2016-05-18 § 49, 

Protokollsutdrag 2016-167-889 

Biblioteksplan Hudiksvalls kommun 

4 Från kommunstyrelsen:  

Protokollsutdrag 2016-06-07, § 121 

Hallgruppens arbete – utveckling av idrottsområden i 

Hudiksvall mötesanteckningar m m 

5 Från kommunfullmäktige: 2016-324-042 

Protokollsutdrag 2016-06-20 § 111, 

Budget samt skattesats 2017 samt plan för 2018-2020 

6 Från kommunfullmäktige: 2016-012-800 

Protokollsutdrag 2016-06-20 § 113 

Kultur- och fritidsstrategi Hudiksvalls kommun 

7 Från kommunfullmäktige: 2016-325-001 

Protokollsutdrag 2016-06-20 § 114 

Jämlik styrning – Jämställdhet 

8 Från Norrhälsinge miljökontor: 2015-857-442 

Miljökontorets kommentarer på lärandenämndens 

redovisning. 

9 Från kommunstyrelsen: 2015-523-042 

Protokollsutdrag 2016-06-30 § 135 

Balanspaketet – budgetanpassningsåtgärder. 

____ 
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§ 85  

Delegeringsbeslut 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att 
besluta i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett 
till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling inom förskola, 261-

273 

• Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling inom grundskola, 

274-283, 306, 324 

• Uppskjuten skolplikt, 284, 327 

• Som språkval erbjuda minst två av språken franska, spanska, tyska, 328 

• Placering vid annan skolenhet utifrån vårdnadshavares önskemål, 285-286, 

293-294 

• Ta emot elev från annan kommun, särskilda skäl, 287 

• Behov av plats fritidshem för elev i behov av särskilt stöd, 289-290 

• Avgiftsbefrielse för elev på fritidshem, 291-292 

• Anställning av personal inom budgetram, 295-304, 310-312, 314, 317-318, 

321-323, 325, 329, 334 

• Anställning av obehörig personal över sex månader, 288, 305, 308-309, 

313, 315-316, 319-320, 326, 330-333, 346-353 

• Reviderad timplan för Hudiksvalls grundskolor och grundsärskolan, 335 

• Gymnasieråd 160317, 336 

• Beslut om bidragsbelopp till Hosiannaskolan, Gnarp, 337 

• Avtal om nyttjande av tjänster vid Dammsdalskolan, 338 

• Statsbidrag inom vuxenutbildningens verksamhetsområde, 339-341 

• Avslag på begäran om utlämnande av allmän handling, 342 

• Generell attesträtt, 343 

• Tillfällig ändring av attesträtt, 344-345 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

15(15) 

Sammanträdesdatum 

2016-09-01 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

• Avslag på ansökan om skolskjuts till annan skola, 354-355 

• Avslag på inackorderingstillägg, 356 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 261-356. 
Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från förvaltningens 
samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden har 
möjlighet att vid behov få information om återrapporterade beslut. 

____ 


